
     Protokoł Nr XX 
 
z przebiegu obrad XX sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 30 kwietnia 2008 r.  
 
 
 
       
 
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 10,00 w  sali narad Urzędu Gminy w Pabianicach.  
 
 
W obradach sesji uczestniczyli radni , obecni zgodnie z załączoną listą obecności stanowiącą 
zał. nr 1 do niniejszego protokołu. Na ustawowy stan Rady Gminy 15 radnych , w sesji 
uczestniczyło 14 radnych , nieobecna radna J. Józefczyk.  
W sesji uczestniczyli Wójt Gminy Pabianice H. Gajda , W-ce Wójt Gminy E. Adamczyk, 
Skarbnik Gminy M. Nowicka, Radca Prawny Urzędu Gminy E. Janio,  sołtysi Gminy 
Pabianice – obecni zgodnie z załączoną listą obecności stanowiącą zał. nr 2 do protokołu.  
 
Ad. pkt. 1.  
 
Obrady  otworzył Przewodniczący Rady R. Figiel , powitał przybyłych i przedłoŜył 
proponowany porządek obrad sesji . 
 
Ad. pkt. 2.  
 
Protokoł z XIX  sesji został przyjęty w głosowaniu bez uwag i poprawek 13 głosami za, bez 
głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się.  
 
Ad. pkt. 3.  
 
Do porządku obrad radny P. Kociołek – Przewodniczący Klubu Radnych „ NiezaleŜnych ” w 
imieniu Klubu Radnych złoŜył wniosek o zdjęcie z porządku obrad w pkt. 10 ppt. g dot. 
podjęcia uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice na rok 2008 . Proponowane 
zmiany w projekcie  uchwały  dotyczą  pokrycia wydatków inwestycyjnych Policji – na zakup 
samochodu dla potrzeb Policji . 
W dz. 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa  proponuje się zapisać 
kwotę 40 tys. zł. z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu w/w  samochodu.  
Radny przypomniał, Ŝe uchwała w powyŜszej sprawie była juŜ przedkładana Radzie Gminy 
Pabianice na poprzedniej sesji i nie uzyskała aprobaty Rady Gminy.  
 
Radny A. Jaksa złoŜył wniosek , który zapadł na posiedzeniu Komisji Samorządowo 
Społecznej i Organizacyjnej Rady Gminy Pabianice odbywającej się przed sesją  Rady 
Gminy. Dotyczył tego, aby projekt uchwały w pkt. 10 ppkt. e – uchwała Nr XX/E/2008 w 
sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice na rok 2008  gdzie w uzasadnieniu podaje się , Ŝe 
zmiany w budŜecie gminy w dziale oświata i wychowanie wynikają z tytułu : 
 
- zwiększenia wymiaru zatrudnienia bibliotekarza do pełnego etatu w dwóch szkołach 
podstawowych : Bychlewie i Petrykozach  /szkoły te otrzymały środki  w ramach projektu 
współfinansowania z Europejskiego Funduszu Społecznego „ Internetowe Centrum 
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Multimedialne „ , a jednym z warunków uzyskania Centrum jest utrzymanie w szkole 
stanowiska  bibliotekarza na pełnym etacie / , 
- zwiększenia środków na odpis zakładowego funduszu świadczeń socjalnych w Szkole 
Podstawowej w Petrykozach /zmiany przepisów w roku 2008 /; 
- zwiększenia środków na realizację w okresie od marca do czerwca br. indywidualnego 
nauczania dla dwóch uczniów klasy I i V w Szkole w Petrykozach – wychowanków Domu 
Dziecka w Porszewicach  – rozbić na kilka projektów uchwał , zawierających odrębne w/w 
zagadnienia , które zawarte są dotychczas w jednym przedłoŜonym Radzie projekcie uchwały 
lub w ogóle zdjęcie z dzisiejszego porządku obrad w/w projektu uchwały.  
Więcej głosów do przedłoŜonego porządku obrad nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Rady R. Figiel postawił  pierwszy wniosek zgłoszony  przez Klub Radnych 
NiezaleŜnych , a dot. o zdjęcia z porządku obrad w pkt. 10 ppt. g/  tj. podjęcia uchwały w 
sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice na rok 2008 / dofinansowania do zakupu 
samochodu dla potrzeb policji/ do głosowania w wyniku , którego za opowiedziało się 6 
radnych , przeciw było 7 radnych , 1 radny wstrzymał się od głosu.  
Wniosek upadł.  
 
Kolejnymi  wnioskami jakie  poddał  Przewodniczący Rady do głosowania były  wnioski  
zgłoszone  przez radnego A. Jaksę . 
Najpierw Przewodniczący poddał do glosowania  wniosek najdalej idący tzn. zdjęcie z 
porządku obrad projektu uchwały Nr XX/E/2008  w sprawie zmian w budŜecie gminy 
Pabianice na rok 2008 , w wyniku którego za wnioskiem opowiedziało się 5 radnych, przy 8 
głosach  przeciwnych i 1 glosie wstrzymującym się.  
Wniosek upadł.  
Drugim poddanym do glosowania wnioskiem zgłoszonym przez radnego A. Jaksę był 
wniosek o rozbiciu projektu uchwały Nr XX/E/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy 
Pabianice na kilka projektów uchwał, w którym  kaŜde z zagadnień zostanie przedłoŜone   
odrębnie . Za wnioskiem Rada opowiedziała się 10 głosami , przy 3 głosach wstrzymujących 
się.  
Skarbnik Gminy przedstawiła przygotowane w związku z powyŜszym nowe projekty uchwał.  
Przyjęto, Ŝe projekty uchwał zostaną  zapisane w następujący sposób :  
Uchwała Nr XX/E-1/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2008  
Uchwała Nr XX/E-2/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2008  
Uchwała Nr XX/E-3/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2008  
Projekty uchwał w powyŜszych sprawach znajdują się w załączeniu do niniejszego protokołu.   
 
Przewodniczący Rady poddał do głosowania porządek obrad wraz z przyjętymi zmianami , 
który Rada przyjęła w głosowaniu – 13 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym się.  
 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 
 
 
1.  Otwarcie obrad XX  sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z  XIX    sesji Rady Gminy Pabianice. 
3. Zatwierdzenie porządku obrad. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami.  
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6. Informacja Wójta o pracy między sesjami . 
7.PrzedłoŜenie sprawozdania z wykonania budŜetu gminy Pabianice za rok 2007 .  
8.Opinia Komisji Rewizyjnej i Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie sprawozdania z 
wykonania    
   budŜetu Gminy Pabianice . 
 
9. Interpelacje radnych.  
10.Podjęcie uchwał w sprawach : 
 
a/  przyjęcia sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Pabianice za 2007 r. i udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Pabianice – Uchwała Nr XX /A /2008  
b/ zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 r. – Uchwała NR XX/B/2008  
c/ zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 r. – Uchwała Nr XX/C/2008  
d/ zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 r. – Uchwała Nr XX/D/2008  
e/ zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 r. – Uchwała Nr XX/E-1/2008  
f/ zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 r. – Uchwała Nr XX/E-2/2008 
g/ zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 r. – Uchwała Nr XX/E-3/2008 
h/ realizacji z gminami ościennymi wspólnego projektu w zakresie gospodarki wodno-
ściekowej – Uchwała Nr XX/F/2008  
i/ zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 r. – Uchwała Nr XX/G/2008  
j/ o zaopiniowaniu  projektu Rozporządzenia Wojewody Łódzkiego w sprawie wyznaczenia  
„ Tuszyńsko–Dłutowsko-Grabiańskiego” Obszaru Chronionego Krajobrazu - Uchwała Nr 
XX/H/2008 
k/ o zaopiniowaniu  projektu Rozporządzenia Wojewody Łódzkiego w sprawie wyznaczenia  
 Obszaru Chronionego Krajobrazu ” Dolina Neru”- Uchwała Nr XX/I /2008 
l/ zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 r. – Uchwała Nr XX/J/2008  
11. Odpowiedzi na interpelacje. 
12. Wolne wnioski i sprawy róŜne. 
13. Odczytanie i przyjęcie wniosków złoŜonych do Komisji Uchwał i Wniosków. 
14. Zamknięcie obrad sesji. 
 
 
Ad. pkt. 4 
 
Do Komisji Uchwał i Wniosków powołano radną Z. Kasperską  i radnego M. Muszczaka .  
Skład Komisji został zatwierdzony przez aklamację.  
 
Ad. pkt. 5. 
 
Przewodniczący Komisji  przedłoŜyli informacje na temat pracy komisji  między sesjami. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Z. Kasperska poinformowała, Ŝe komisja między 
sesjami odbyła dwa posiedzenia , na których zajmowała się analizą sprawozdania z 
wykonania budŜetu gminy za rok 2007 , a takŜe sporządziła wniosek do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Pabianice z wykonania budŜetu 
gminy Pabianice za rok 2007.  
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej poinformował, Ŝe 
Komisja , której przewodniczy odbyła między sesjami posiedzenie , na którym dokonała 
analizy sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za rok 2007 , a takŜe przyjęła informację 
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na temat organizacji planowanego wypoczynku letniego dzieci i młodzieŜy z uwzględnieniem 
organizacji pozarządowych.  
 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej K. Gąsiorek poinformował, Ŝe Komisja , 
której przewodniczy odbyła równieŜ jedno posiedzenie , na którym zajęła się tematyką 
sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za rok 2007.  
 
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju P. Kociołek poinformował Ŝe 
Komisja odbyła posiedzenie , na którym analizowała sprawozdanie z wykonania budŜetu 
gminy za rok 2007 , a takŜe wypracowała stanowisko w sprawie opinii wyznaczenia obszaru 
chronionego krajobrazu: Tuszyńsko – Dłutowsko Grabiańskiego i „ Doliny Neru ”.  
 
Ad. pkt. 6 
 
 
Wójt Gminy H. Gajda przedłoŜył informację   o pracy między sesjami Rady gminy Pabianice 
w okresie od 1 do 30 kwietnia 2008 r.  
 
Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu i przedstawia się następująco: 
 

„NFORMACJA WÓJTA GMINY PABIANICE 
O PRACY MIEDZY SESJAMI RADY GMINY 
W OKRESIE OD 1 DO 30 KWIETNIA 2008 ROKU 
 
W zakresie gospodarki komunalnej i ochrony środowiska 
 

1. Rozstrzygnięto przetarg na remont nawierzchni drogi gminnej Bychlew – Jadwinin. 
Spośród 3 ofert wybrano  najtańszą złoŜoną przez firmę „Lambdar” w Łodzi na kwotę 
171.106,59 zł brutto. 

2. W dniu wczorajszym otwarto oferty na remont drogi gminnej przez wieś Majówkę.  
3. Podpisano umowę na remonty cząstkowe w nawierzchniach asfaltowych dróg : 

a/ z firmą „Lambdar”  w Łodzi na remonty : - w technologii emulsyjno-grysowej za 
kwotę 410 zł netto za tonę wbudowanego grysu, mieszanką mineralno-asfaltową na 
gorąco z wycinką łat o głębokości średnio do 4 cm  za kwotę netto 63 zł za 1  m2  
naprawionej drogi. 
b/ z firmą „Włodan” z Porszewic na remont asfaltem lanym za kwotę netto 650 zł za 1 
tonę wbudowanej masy.  

4. Ustawiono gabloty ogłoszeniowe : w Szynkielewie – 2 szt., w Majówce – 1 szt., w 
Bychlewie – 1 szt. 

5. Ustawiono znaki drogowe : w Gorzewie – B 25 zakaz wyprzedzania, w Górce 
Pabianickiej – przejście dla pieszych. 

6. Wykonywano roboty związane z bieŜącym utrzymaniem dróg. 
7. Przeprowadzono szczepienia 9 kasztanowców we wsiach: Piątkowisko, Porszewice, 

Górka Pabianicka. 
8. Zebrano śmieci z poboczy dróg i rowów przydroŜnych. 
9. Przeprowadzono cięcia sanitarno-porządkowe w zadrzewieniach przydroŜnych we 

wsiach : Terenin, Okołowice, Świątniki, Majówka, Bychlew, Jadwinin. 
 

W zakresie oświaty 
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1. W dniu 4.04. odbyła się narada dyrektorów szkół, na której omówiono sprawy 
dotyczące moŜliwości funkcjonowania sieci szkół w gminie do roku 2012, a takŜe 
bieŜące sprawy organizacyjne i kadrowe. 

2.  Realizowano pomoc materialną w formie stypendium szkolnego dla 97 uczniów 
zamieszkałych na terenie gminy na podstawie decyzji wydanych przez Wójta Gminy. 

3.  W miesiącu kwietniu odbywały się końcowe sprawdziany w szkołach podstawowych 
w dniu 8.04. oraz egzaminy gimnazjalne w dniach 22 i 23.04. W szkolnych zespołach 
egzaminacyjnych uczestniczyli w charakterze obserwatorów przedstawiciele gminy 
wytypowani przez Wójta Gminy, posiadający odpowiednie upowaŜnienie Okręgowej 
Komisji Egzaminacyjnej w Łodzi. Wyniki zostaną ogłoszone w miesiącu czerwcu. 

4.  W związku z realizacją ustawy o systemie informacji oświatowej dot. gromadzenia i 
tworzenia bazy danych oświatowych – przekazano do Kuratorium w Łodzi dane 
jednostkowe i raporty zbiorcze gminnych placówek oświatowych; według stanu na 
dzień 31 marca –  do 43 oddziałów szkolnych i przedszkolnych szkół gminnych 
uczęszcza 784 dzieci i młodzieŜy. 

5.  Wójt rozpatrzył oferty złoŜone w otwartym konkursie ofert na dofinansowanie 
wypoczynku letniego dzieci i młodzieŜy szkolnej w roku 2008. Łączna wartość ofert 
złoŜonych na  ww. konkurs wyniosła 94.900zł. Wójt dokonał podziału środków 
finansowych przeznaczonych na ten cel w wysokości 60.000 zł. pomiędzy jednostki 
organizacyjne jak : LUKS „Sprawni” w  Petrykozach, Szkoła Podstawowa w 
Bychlewie, Szkoła Podstawowa w Pawlikowicach, Zespół Szkolno-Przedszkolny w 
Piątkowisku, Gimnazjum w Piątkowisku, Ochotnicza StraŜ PoŜarna w Kudrowicach, 
Gminny Ludowy Klub Sportowy „Burza” w Pawlikowicach. Łącznie 201 dzieci i 
młodzieŜy szkolnej z terenu gminy skorzysta z róŜnych form wypoczynku jak: obozy 
wypoczynkowe, szkoleniowe, sportowe, wycieczki turystyczno-krajoznawcze.  

6.  W dniu 30 kwietnia o godz. 12.30 w Gimnazjum im. A. Mickiewicza w Piątkowisku 
odbędą się uroczystości poświęcone rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja. 
 

W zakresie kultury 
 

1. 14 kwietnia w Domu Ludowym w Bychlewie wystąpił teatr „Piccolo” ze spektaklem 
dla dzieci pt. „Niebezpieczne zabawy”.  W występie wzięło udział ok. 100 dzieci z 
klas 1-4 

2. 22 kwietnia w ramach obchodów Dnia Kobiet odbyła się wycieczka dla członkiń Kół 
Gospodyń Wiejskich oraz Gminnej Rady Kobiet do Muzeum Chleba w 
Radzionkowie, do zabytkowej kopalni srebra w Tarnowskich Górach oraz do 
Częstochowy. 

 
W zakresie ochrony zdrowia 
 
W dniu 8 kwietnia 2008 roku dokonano otwarcia 4 ofert na budowę Ośrodka Zdrowia w 
Petrykozach . Przetarg nie jest jeszcze ostatecznie rozstrzygnięty z powodu złoŜonych 
protestów przez oferentów.  
 
W  kwietniu Wójt wydał 3 zarządzenia.  
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Na podstawie materiałów  
Urzędu Gminy 
 przygotowała J. Słubik „ 
 
 
Ad. pkt. 7 
 
 
Skarbnik Gminy M. Nowicka przedłoŜyła Radzie Gminy sprawozdanie z wykonania budŜetu 
gminy za rok 2007.   
 
Sprawozdanie stanowi pisemny załącznik nr 4 do niniejszego protokołu . 
Radni nie wnieśli uwag do przedłoŜonego sprawozdania.  
 
Ad. pkt. 8  
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Z. Kasperska przedłoŜyła Radzie Gminy wniosek 
Komisji  Rewizyjnej Rady Gminy Pabianice z dnia 4 kwietnia 2008 o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Giny Pabianice z wykonania budŜetu Gminy Pabianice za 2007 r.  
Wniosek stanowi pisemny załącznik nr 5 do protokołu .  
 
Następnie Przewodnicząca Komisji odczytała Uchwałę Nr I/44/2008 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 17 .04.2008 r. w sprawie opinii o 
sprawozdaniu Wójta Gminy Pabianice z wykonania budŜetu za rok 2007 , w której RIO 
opiniuje  pozytywnie z uwagą sformułowaną w uzasadnieniu sprawozdanie Wójta Gminy 
Pabianice z wykonania budŜetu za 2007 rok .  
Uchwała powyŜsza znajduje się w załączeniu do protokołu – zał. nr 6 .  
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej zapoznała takŜe Radę Gminy z Uchwałą Nr I/45/2008 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 17. 04. 2008 r. w 
sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pabianice za wykonanie budŜetu roku 
2007 , w której nie zgłasza zastrzeŜeń do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Pabianice o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Pabianice za wykonanie budŜetu roku 
2007.  
PowyŜsza uchwała znajduje się w załączeniu do protokołu zał. nr 7 .  
 
Rada nie zgłosiła pytań i  uwag do powyŜej przedłoŜonego wniosku Komisji Rewizyjnej i 
uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej .  
 
 
Ad. pkt. 9 
 
Z interpelacjami do Wójta Gminy wystąpił radny A. Golewski. Radny zgłosił interpelacje w 
sprawach :  
1/ UdroŜnienia rowów i przepustów we wsi Szynkielew I i III . 
2/ Wystąpienia do Starosty Powiatowego z pismem o odmulenie rowu przy drodze 
powiatowej w Szynkielewie II. 
 
Ad. pkt. 10. 
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Komisja Uchwał i Wniosków przystąpiła do przedkładania Radzie Gminy projektów uchwał 
będących przedmiotem obrad XX sesji rady Gminy.  
Pierwszym zgodnie z przyjętym porządkiem obrad projektem uchwały był przedkładany  
projekt uchwały w sprawie  przyjęcia sprawozdania z wykonania budŜetu gminy Pabianice i 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Pabianice.  
 
Rada nie wniosła uwag do w/w projektu uchwały .  
Radni nie podjęli takŜe dyskusji , w związku z czym Przewodniczący Rady poddał do 
głosowania projekt  uchwały  w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budŜetu gminy 
Pabianice i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Pabianice.  
Obecnych na XX sesji Rady Gminy Pabianice było 14 radnych. Udział w głosowaniu wzięło 
14 radnych.  Za uchwałą w powyŜszej sprawie opowiedziało się  14 radnych , bez głosów 
przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się  
Uchwała Nr XX/117/2008 w powyŜszej sprawie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Drugim przedłoŜonym projektem uchwały był projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie 
gminy Pabianice na rok 2008  dot. zwiększenia planu wydatków w dziale 400 – wytwarzanie i 
zaopatrywanie w energię elektryczną , gaz i wodę o kwotę 10 tys. zł.  
Uchwała Nr XX/118/2008 w powyŜszej sprawie została podjęta w głosowaniu jednomyślnie i 
stanowi zał. nr 9 do protokołu . 
 
Uchwała NrXX/119/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice dot. zwiększenia 
planu wydatków w dz. bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa o kwotę 12 
tys.z przeznaczeniem na zakup pieca CO dla OSP w Piątkowisku  została podjęta w 
głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się – 
stanowi zał. 10 do protokołu.  
 
Uchwała Nr XX/120/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice aa rok 2008 , w 
której  uzasadnieniu podaje się , Ŝe zwiększenie środków proponuje się z przeznaczeniem ich 
na opracowanie studium wykonalności kanalizacji w Bychlewie i Jadwininie przez miasto 
Pabianice .  
W budŜecie gminy na 2008 r. zaplanowano juŜ kwotę 50 tys. zł. Jest to jednak kwota za mała, 
poniewaŜ nie uwzględniono podatku VAT . W związku z tym naleŜy zabezpieczyć 
dodatkową kwotę została podjęta w głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych , 
przy 1 głosie wstrzymującym się i stanowi zał. nr 11 do protokołu.  
 
Kolejnym przedłoŜonym Radzie Gminy projektem uchwały był projekt uchwały w sprawie 
zmian w budŜecie gminy dot. zwiększenia planu wydatków w dziale 801 – oświata i 
wychowanie o kwotę 6. 599 zł. – zmiany dot. SP w Bychlewie  
Projekt powyŜszej uchwały powstał w wyniku przyjętego przez Radę wniosku o rozbicie  
jednego wcześniej przygotowanego  projektu uchwały na poszczególne odrębne zagadnienia 
w rezultacie czego zostały utworzone  3 odrębne projekty uchwały w sprawach zmian w 
budŜecie gminy Pabianice o numerach XX/121/2008; XX/122/2008; XX/123/2008 
 
W uzasadnieniu do projektów uchwał o numerach w/w wymienionych podaje się , Ŝe zmiany 
w budŜecie gminy w dziale oświata i wychowanie wynikają z tytułu . 
- zwiększenia wymiaru zatrudnienia bibliotekarza do pełnego etatu w dwóch szkołach 
podstawowych : Bychlewie i Petrykozach.  



 8

Szkoły te otrzymały środki  w ramach projektu współfinansowania z Europejskiego Funduszu 
Społecznego „ Internetowe Centrum Multimedialne ” , a jednym z warunków uzyskania 
Centrum jest utrzymanie w szkole stanowiska  bibliotekarza na pełnym etacie , 
- zwiększenia środków na odpis zakładowego funduszu świadczeń socjalnych w Szkole 
Podstawowej w Petrykozach /zmiany przepisów w roku 2008 /; 
- zwiększenia środków na realizację w okresie od marca do czerwca br. indywidualnego 
nauczania dla dwóch uczniów klasy I i V w Szkole w Petrykozach – wychowanków Domu 
Dziecka w Porszewicach.  
Radny A. Jaksa zgłosił zastrzeŜenie do projektu uchwały ale tylko do części , która dotyczy 
wygospodarowania etatu bibliotekarza w związku z powstałą biblioteką  multimedialną.  
Radny powiedział , Ŝe pozyskujemy 4 zestawy komputerowe , a koszty utrzymania pełnych 
etatów są w niewspółmiernie wyŜsze . Radny stwierdził , Ŝe jest to przerost formy nad treścią,   
a na zwiększenie obsługi  etatu bibliotekarza moŜna byłoby zdecydowanie przeznaczyć  
środki finansowe z godzin świetlicowych .  
Koszty  tworzenia etatów są wysokie i co roku są generowane coraz wyŜsze.  
 
Radna Z. Kasperska zabierając glos powiedziała , Ŝe zostajemy postawieni przed faktem 
dokonanym , nawiązała  do sytuacji jaka miała miejsce w SP w Petrykozach , dyrektor 
zatrudnił pracownika , podpisując  z nim umowę o pracę , a dopiero później wystąpił do Rady 
Gminy o zabezpieczenie środków finansowych na ten etat . RównieŜ poparła wypowiedź 
swojego przedmówcy stwierdzając , Ŝe zatrudniając bibliotekarzy w szkołach podstawowych  
na pełnych etatach jest nieoszczędnym gospodarowaniem.  
Ponadto zatwierdzając budŜet gminy na rok 2008 postanawialiśmy , Ŝe będziemy ograniczać 
wydatki na oświatę.  
 
Wójt Gminy H. Gajda zabierając  głos – dyrektorzy szkół Petrykozy i Bychlew wystąpili 
wcześniej  do Rady Gminy z prośbą o umoŜliwienie utworzenia bibliotek multimedialnych na 
co zostały pozyskane środki unijne , warunkiem działania tych bibliotek jest praca 
bibliotekarzy na pełnych etatach.  
Poza tym Rada Gminy była za tym, aby pozyskiwać środki unijne i popierać  inicjatywy 
społeczne. JeŜeli chodzi o nauczycieli bibliotekarzy , to nauczyciel w Petrykozach jest 
nauczycielem z 20 letnim staŜem  w związku z tym pensja takiego nauczyciela jest większa , 
niŜ nauczyciela z niskim staŜem.  
 
Więcej głosów na powyŜszym projektem nie zgłoszono.  
Przewodniczący Rady  poddał projekt uchwały w powyŜszej sprawie do głosowania , w  
wyniku którego Uchwała Nr XX/121/2008 została podjęta w głosowaniu 5 głosami za , przy 6 
głosach wstrzymujących się i 3 głosach przeciwnych i stanowi zał. nr 12  
 
Uchwała Nr XX/122/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 rok została 
podjęta w głosowaniu 6 głosami za, przy 3 głosach przeciwnych i 4 głosach wstrzymujących 
się i stanowi zał. nr 13 do protokołu .  
 
 
 
Uchwała Nr XX/123/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 rok została 
podjęta w głosowaniu 14  głosami za, bez głosów  przeciwnych i bez głosów  
wstrzymujących się i stanowi zał. nr 14  do protokołu .  
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Uchwała Nr XX/124/2008 w sprawie realizacji z gminami ościennymi wspólnego projektu w 
zakresie gospodarki wodno- ściekowej została podjęta w głosowaniu 14 glosami za, bez 
głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi zał. nr 15 do protokołu.  
 
Podczas rozpatrywania projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2008 
dot.  dokonania  zmian  w związku z uczestniczeniem w pokryciu wydatków inwestycyjnych 
Policji – zakupu samochodu dla potrzeb Policji ,  dofinansowanie w kwocie 40 tys. zł. , radny 
A. Jaksa zabierając głos zauwaŜył Ŝe Starostwo Powiatowe w Pabianicach, takŜe Miasto 
Pabianice nie współfinansują zakupu tego samochodu. Radny  powiedział, Ŝe abstrachując od 
słuszności zakupu samochodu dla potrzeb policji , uwaŜa ,Ŝe jest to duŜa  kwota  jaką oferuje 
gmina Pabianice , a w dodatku z przeznaczeniem na zakup samochodu terenowego . RównieŜ 
stwierdził , Ŝe uwaŜa , iŜ jest  to przerost formy nad treścią.  
 
Radny A. Golewski zwrócił się z apelem do radnych o przemyślenie tego wydatku , jak 
wyraził „lekką  ręką”  chcemy dać duŜe środki finansowe na samochód , który nie wiemy , 
czy  w ogóle będzie jeździł po naszym terenie.  
 
Radny K. Gasiorek zabierając głos powiedział, Ŝe policja nie ma moŜliwości pozyskiwania  
dofinansowywań  z innych źródeł,  tak jak np. straŜe  ,które mają taką moŜliwość , policja 
natomiast – nie , dlatego uwaŜa , Ŝe powinniśmy pomóc , przyznając dotację.   
 
Wójt Gminy H Gajda – Komendant Policji wystąpił z prośbą  do naszej gminy i gminy 
Dobroń o dofinansowanie, poniewaŜ Posterunek Policji w Piątkowisku obsługuje właśnie te 
dwie gminy . Inne gminy -  np. Konstantynów buduje na swoim terenie posterunek policji . 
Ponadto wiadomym juŜ jest, ze gmina Dobroń przekazała juŜ kwotę 40 tys. zł na zakup 
powyŜszego samochodu.  
 
Więcej głosów w dyskusji nad powyŜszym nie zgłoszono. 
 
Po poddaniu przez Przewodniczącego Rady   do głosowania powyŜszego projektu uchwały  
za uchwałą Nr XX/ 125/2008 opowiedziało się 8 radnych , przy 5 głosach przeciwnych i 1 
głosie wstrzymującym się. Uchwała stanowi zał. nr 16 do protokołu.  
 
Następnymi w kolejności  przedłoŜonymi przez Komisję Uchwał i Wniosków projektami  
uchwał były  projekty  uchwał : 
 o zaopiniowaniu  projektu Rozporządzenia Wojewody Łódzkiego w sprawie wyznaczenia  
„ Tuszyńsko–Dłutowsko-Grabiańskiego” Obszaru Chronionego Krajobrazu - Uchwała Nr 
XX/ 126 /2008 i  
 o zaopiniowaniu  projektu Rozporządzenia Wojewody Łódzkiego w sprawie wyznaczenia  
 Obszaru Chronionego Krajobrazu ” Dolina Neru”- Uchwała Nr XX/ 127 /2008 
Przewodniczący Komisji  Ochrony Środowiska i Rozwoju zabierając głos poinformował , Ŝe 
Komisja , której przewodniczy zajmowała się powyŜszym tematem na swoich posiedzeniach , 
zwróciła się takŜe do rad sołeckich tych terenów, na których planuje się urzadzenie obszarów 
chronionych o przeprowadzenie konsultacji z mieszkańcami i w rezultacie  wypracowała 
stanowisko w tej kwestii . PrzedłoŜone przez Przewodniczącego Komisji stanowisko stanowi 
załącznik pisemny do niniejszego protokołu o numerze 17 
 
Rada po wysłuchaniu stanowiska Komisji  Ochrony Środowiska i Rozwoju postanowiła o 
zaopiniowaniu „negatywnym”    projektu   Rozporządzenia Wojewody Łódzkiego w sprawie 
wyznaczenia „ Tuszyńsko–Dłutowsko-Grabiańskiego” Obszaru Chronionego Krajobrazu  
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i  o zaopiniowaniu „negatywnym”   projektu Rozporządzenia Wojewody Łódzkiego w 
sprawie wyznaczenia  Obszaru Chronionego Krajobrazu ” Dolina Neru” 
 
 
Uchwała Nr XX/ 126 /2008 o zaopiniowaniu  projektu Rozporządzenia Wojewody Łódzkiego 
w sprawie wyznaczenia „ Tuszyńsko–Dłutowsko-Grabiańskiego” Obszaru Chronionego 
Krajobrazu została podjęta w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez 
głosów wstrzymujących się i stanowi zał.  nr 18 do protokołu .  
 
   
Uchwała Nr XX/ 127 /2008 o zaopiniowaniu  projektu Rozporządzenia Wojewody Łódzkiego 
w sprawie wyznaczenia  Obszaru Chronionego Krajobrazu „ Dolina Neru” została podjęta w 
głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i 
stanowi zał nr 19  do protokołu .  
 
Ostatnim realizowanym z porządku obrad XX sesji projektem uchwały był projekt uchwały w 
sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 r.  , polegający na zwiększeniu planu wydatków w 
dz. 754 – bezpieczeństwo  publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa i  przeznaczenia kwoty 150 
tys. zł.  jako dotacji celowej   do zakupu samochodu poŜarniczego dla jednostki OSP w 
śytowicach . 
 
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju P. Kociołek zabierając glos 
powiedział, Ŝe Komisja , której przewodniczy i w której kompetencji leŜą zagadnienia 
ochotniczych straŜy poŜarnych była zaskoczona powyŜszym projektem uchwały i trudno było 
jej ustosunkować się do niego.  Komisja nie  znała liczby i stanu taboru straŜackiego w 
jednostkach gminy OSP   . Komisja zastanawiała się nad tym , czy najpierw nie naleŜałoby 
rozwaŜyć zbycia jakiegoś najstarszego samochodu straŜackiego , a dopiero w to miejsce 
dokonania zakupu nowego.  
 
Radny H. Szafrański powiedział, Ŝe z zewnątrz otrzymujemy na zakup tego samochodu kwotę  
340 tys. zł.  i uwaŜa , Ŝe w takiej sytuacji powinniśmy przekazać wymaganą pozostałą kwotę 
z budŜetu gminy.  
 
Radny Z. Stasiak – kwota 150 tys.zł.  ze strony budŜetu gminy  jest kwotą  tzw. maksymalną 
potrzebną do zakupu  tego auta , ostateczny koszt będzie znany nam w późniejszym terminie.  
 
Radny P. Kociołek zapytał , czy po zakupie nowego samochodu , zostanie podjęta decyzja o 
zbycie  najstarszego samochodu straŜackiego   w gminie Pabianice.  
 
Przewodniczący Rady Gminny - jednocześnie Komendant Gminny Zw. OSP R. Figiel 
powiedział , ze na pewno będzie to brane pod uwagę .  
 
Więcej głosów w dyskusji nad powyŜszym nie było.  
 
Uchwała Nr XX/128/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 r. została podjęta w 
głosowaniu 11 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się bez głosów przeciwnych i 
stanowi zał. nr 20 do protokołu.  
 
 
Ad. pkt. 11 
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Radny A. Golewski zwrócił uwagę na to, aby odpowiedzi na interpelacje były przekazywane 
radnym w statutowym terminie.  
 
 
Ad. pkt. 12  
 
W wolnych wnioskach i sprawach róŜnych radny M. Muszczak zgłosił wniosek aby na sesję 
w miesiącu maju  przygotować  projekt  uchwały , w którym będą zabezpieczone środki 
finansowe na termorenowację budynku sportowego w Bychlewie.  
 
Radny A. Golewski wyraził podziękowanie za umieszczenie tablic informacyjnych w 
miejscowości Szynkielew. 
 
Radny H. Kalinowski zadał pytanie  kiedy zostanie umiejscowiona wiata przystankowa w 
Piątkowisku  - przy klubie  sportowym „ Orzeł’ ? 
 
Radny A. Jaksa zadał pytanie – kiedy zostaną  podjęte prace związane z naprawą usterek na 
budynku LKS „Orzeł” w Piątkowisku  
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Z. Kasperska nawiązując do wniosku Komisji 
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Pabianice z wykonania budŜetu gminy 
za rok 2007 poinformowała, Ŝe Komisja Rewizyjna na posiedzeniu  , na którym 
opracowywała powyŜszy wniosek do RIO o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 
Pabianice podjęła jeszcze  dwa wnioski . Były to wnioski o zwiększenie wynagrodzenia dla 
Wójta Gminy / komisja przygotowała w związku z tym projekt uchwały/ oraz wniosek o 
zwiększenie wynagrodzenia dla Skarbnik Gminy.  
Kserokopie wniosków w powyŜszych sprawach znajdują się w załączeniu do niniejszego 
protokołu jako załączniki o numerach 21 i 22.  
Komisja proponowała realizację tych  wniosków od  dnia 1 maja br. i myśli Ŝe stosowne 
uchwały pojawią się w porządku obrad najbliŜszej sesji Rady Gminy Pabianice.  
 
Przewodniczący Rady odczytał zaproszenie dla radnych Rady Gminy Pabianice do wzięcia 
udziału w uroczystych obchodach  uchwalenia  konstytucji 3 Maja.   
Ustalono takŜe spotkanie po sesji celem wybrania spośród radnych  delegacji do pocztu 
sztandarowego.  
 
W- Ce wójt Gminy E. Adamczyk zabierając głos ustosunkował się do pytania radnego A. 
Jaksy dot. naprawy usterek powstałych na budynku LKS w Piątkowisku i poinformował , Ŝe 
jest  po rozmowach z szefem firmy , która ma wykonywać tę pracę i praca ta będzie na pewno  
wykonywana  w czasie  jeŜeli tylko będzie to moŜliwe. W chwili obecnej nie jest to moŜliwe , 
poniewaŜ budynek w miesiącu maju jest wydzierŜawiony na imprezy okolicznościowe.  
 
Wójt Gminy H. Gajda zabierając głos złoŜył  podziękowanie Radzie Gminy za udzielone 
absolutorium  z  wykonania budŜetu za rok 2007 . Słowa podziękowania za dobrą współpracę  
skierował takŜe dla kierownictwa Urzędu i pracowników , a takŜe  sołtysów gminy Pabianice.   
 
Wójt odniósł się do pytania radnego H. Kalinowskiego w sprawie wiaty autobusowej w 
Piątkowisku  i poinformował, Ŝe będzie ona postawiona w tym miejscu przed rozpoczęciem 
nowego roku szkolnego - tj. w sierpniu br.  
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Ad. pkt. 13.  
 
Przewodniczący Rady poddał  do głosowania wniosek złoŜony do Komisji Uchwał i 
Wniosków w sprawie przygotowania na najbliŜszą sesję Rady Gminy Pabianice projektu 
uchwały w którym zostaną  zabezpieczone środki na termo- renowację budynku Klubu 
Sportowego „ Jutrzenka”  w Bychlewie. 
 
Za wnioskiem Rada opowiedziała się w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i 
bez głosów wstrzymujących się.  
 
Protokoł Komisji Uchwał i Wniosków został przyjęty przez Radę w glosowaniu – 
jednomyślnie i stanowi zał. nr 22 do protokołu . 
 
Ad. pkt. 14.  
 
Przewodniczący Rady zamknął obrady XX sesji Rady Gminy Pabianice.  
 
 
        Obradom sesji przewodniczył: 
        Przewodniczący Rady Gminy  
 
         Roman Figiel  
 
 
Protokołowała:  
 
Urszula Czerwonka  


